

မြန်မာကုန်သွယ်မှုပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ နေ့စဉ်ဈေးကွက်သတင်းလွှာ



August 16 , 2022

Volume 57, Number 12

၁၆.၈.၂၀၂၂

ကမ္ဘာ့ရွှေဈေး	= ၁၇၈၁ US\$
မြန်မာ့ရွှေဈေး	= N/A
ဒေါ်လာဈေး	= N/A
CBM Rate	= ၂၁၀၀.၀ ကျပ်
ယူရို တစ်ယူရို	= ၂၁၂၈.၉ ကျပ်
စက်မှုပစ္စည်းဒေါ်လာ	= ၁၅၂၂.၃ ကျပ်
စတာလင်ပေါင်တစ်ပေါင်	= ၂၅၂၈.၇ ကျပ်
ဩစတြေးလျတစ်ဒေါ်လာ	= ၁၄၇၁.၁ ကျပ်
တရုတ်ယွမ် (တစ်ယွမ်)	= ၃၀၉.၄၄ ကျပ်
အိန္ဒိယရူပီး (တစ်ရူပီး)	= ၂၆.၄၅၁ ကျပ်
ကိုရီးယားဝမ်တစ်ရာ	= ၁၆၀.၀၇ ကျပ်
မလေးရှားရင်းဂစ်	= ၄၇၀.၂၂ ကျပ်
ထိုင်းဘတ်တစ်ဘတ်	= ၅၉.၂၆၃ ကျပ်

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com

မြန်မာမတ်ပဲခြမ်း အိန္ဒိယပဲဈေးကွက်မျှော်လင့်



<https://www.foodindustrydirectory.com.mm>

စားသောက်ကုန် အရည်အသွေးရှိသည့် ပဲစင်းငုံဈေးသည် မဟာရပ်ရှ်တြာ (မဟာရဋ္ဌ) ပြည်နယ်မြို့တော် လက်တာတွင် ရူပီး 97 မှ 115 ရူပီးအထိ သိသိသာသာတက်သွားသည်။ မတ်ပဲအခြမ်းနှင့် ပဲစင်းငုံအခြမ်း ဈေးနှုန်းများ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ် ၆ ပတ်အတွင်း ၁၅% ကျော် ဈေးတက်သည်။ ရေကြီးသဖြင့် ပဲခင်းများပျက်စီးကုန်သဖြင့် အထွက်နည်း မည်ဟု ယူဆနိုင်သောကြောင့် ဈေးတင်ထားလိုက်ကြသည်။

ရေကြီးခြင်းအပြင် ယခင်လက်ကျန်နည်းပါးနေခြင်း၊ စိုက်ဧကနည်းခြင်းတို့က မတ်ပဲအခြမ်းနှင့် ပဲစင်းငုံအခြမ်းဈေးနှုန်းများ ဈေးတက်အောင် ဆွဲတင်ပေးသည့် အဓိကအချက်များဖြစ်သည်။ လက်တာမြို့တော် ပဲဈေးကွက်တွင် ပဲစင်းငုံအခြမ်း ပဲခွဲစက်စက်ရုံဈေးသည် လွန်ခဲ့သည့် ၆ ပတ်က တစ်ကီလို ရူပီး 97 ရှိခဲ့ပြီး၊ ယခု ရူပီး 115 အထိတက်လာသည်။

စိုက်ဧကကိုကြည့်လျှင် မတ်ပဲစိုက်ဧက ယခင်နှစ်ထက် ၄.၆% လျော့နည်းပြီး ပဲစင်းငုံက ၂% လျော့နည်းကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်သည်။ ထို့အပြင် ပဲစင်းငုံစိုက်ပျိုးသည့် အရေးကြီးသောဒေသများတွင် မိုးအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းပြီး ထွက်ပေါ်လာသည့် ရေများတင်နေခြင်းကြောင့် သီးနှံများပျက်စီးမည်ကို စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ "လက်ရှိတွင် ပဲစင်းငုံဈေးခိုင်ဖို့ အခြေခံများ အားကောင်းနေပါတယ်။ ယခင်ရာသီ လက်ကျန်ကြီးကြီးမားမား မရှိပါဘူး။ လယ်သမားတွေက ပဲပုပ်ပဲစိုက်တဲ့စီကို ပြောင်းကုန်ကြလို့ ပဲစင်းငုံစိုက်ဧက လျော့ကျတယ်" ဟု မဟာရပ်ရှ်တြာမှ ပဲအမျိုးမျိုးသွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင် Harsha Rai က Economic Times ကို ပြောကြားသည်။

အာဖရိကမှ အပ်နိုပို့ကုန် တန်ချိန် ၅,၀၀၀,၀၀၀ သည် ယခုဩဂုတ်လနှင့် စက်တင်ဘာလတို့တွင် ရောက်ရှိလာမည်ဟု သူမကမျှော်လင့်ထားကြောင်း ပြောပြ သည်။

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မတ်ပဲများထိခိုက်မှု ပိုများနိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် ဈေးကွက်အခြေအနေ ဆိုးဝါးမည်မဟုတ်ကြောင်း၊ ပြည်ပမှ ပိုမိုတင်သွင်းပြီး ဖြည့်တင်းလိမ့်မည်ဟု သူမကပြောကြားသည်။

CONTACT US

ကုန်သွယ်မှုသတင်းအချက်အလက်နှင့်
သုတေသနဌာနခွဲ

ဇုန်း ၀၁-၃၇၁၂၁၃
၀၁-၃၇၆၄၁၆
၀၁-၃၇၆၄၉၀
ဖက်စ် ၀၁- ၃၇၆၄၁၆

<http://www.myantrade.gov.mm>
myantradetir2016@gmail.com

"မတ်ပဲစိုက်တဲ့ မဟာရပ်ရှ်တြာ၊ ဂူဂျာရပ်၊ ကာနာတာကာ ပြည်နယ် ၃ ခုမှာ စိုက်ခင်းတွေပျက်စီးပေမဲ့ မတ်ပဲအများဆုံး စိုက်တဲ့ မဒ္ဒရာပရာဒက်ရှ် ၊ ဥတပရာဒက်ရှ်ပြည်နယ်နှင့် ဒုတိယအများဆုံးစိုက်တဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ အခြေအနေတွေ ကောင်းနေပါတယ်" ဟု 4 P International မှ ညွှန်ချုပ် B Krishnamurthy က ပြောကြားသည်။

မိုးကြောင့် ပဲစိုက်ခင်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးသော်လည်း မတ်ပဲအခြမ်း ဈေးနှုန်းဆက်လက်တည်ငြိမ်နေမည်ဟု သူက ခန့်မှန်း ထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပဲတင်သွင်းမှု ပိုများလာမည်ဟု သူကယူဆထားသည်။ "ပြီးခဲ့တဲ့ လေးလတာကာလအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံမှာ ငွေကြေးပြဿနာကြောင့် အိန္ဒိယက မြန်မာမတ်ပဲကို များများစားစား မရခဲ့ပါဘူး။ လစဉ် မတ်ပဲခြမ်း တင်သွင်းမှုကို ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် လျော့ကျနေခဲ့ပါတယ်" ဟု Krishnamurthy က ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ငွေကြေးပြဿနာ ပြေလည်သွားပြီးသည့်အခါ မြန်မာမတ်ပဲခြမ်းများ ပိုမို တင်သွင်းဖို့ အဆင်ပြေမည်ဟု သူကဆိုသည်။ မတ်ပဲခြမ်းနှင့် ပဲစဉ်းငုံခြမ်းတို့၏ ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်နေစဉ် စားသုံးသူတို့ သက်သာရာရသည်မှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံး ဈေးမြင့်နေသည့် ပဲနီလေးဈေးကျဆင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်ပမှတင်သွင်းသည့် ပဲနီလေးတစ်ကီလိုဈေးနှုန်းသည် ဇွန်လတွင် Rs 71.50 ဖြစ်ခဲ့ပြီး ဩဂုတ်လ ၈ ရက်တွင် Rs 67 အထိ ကျဆင်းခဲ့ပါသည်။

"ကနေဒါမှာ ယခုအခါ ပဲနီလေးတွေ ရိတ်သိမ်းနေတယ်။ အထွက်နှုန်းက ယမန်နှစ်ကထက် ၄၀ % ပိုများမယ်လို့ ခန့်မှန်းထားကြတယ်။ အိန္ဒိယမှာ ပဲနီလေး တင်သွင်းတဲ့အပေါ် သွင်းကုန်က သူ့ည။ အခွန်မကောက်ဘူး။ ကနေဒါ ပဲနီလေးတွေ ရောက်လာတော့မှာဆိုတော့ ကုန်သည်တွေက လက်ကျန်တွေ ရှင်းထုတ်နေကြရတယ်။ ဒီတော့ ဈေးကျသွားတယ်" ဟု Harsha Rai က ပြောကြားသည်။

"ပဲနီလေး ဈေးမြင့်တော့ ဝယ်လိုအား ပျောက်သွားတာ ကျွန်မတို့ မျက်မြင်ကိုယ်တွေ ကြုံရတယ်။ တကယ်လို့ ပဲနီလေး ဈေးနှုန်းက ဆက်လက်မြင့်မားနေဦးမယ်ဆိုရင် ပဲနီလေးအစား အခြားဈေးသက်သာတဲ့ ပဲကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ပြောင်းသုံးကြလိမ့်မယ်။ ပဲစဉ်းငုံကို ပြောင်းသုံးကြရင် ပဲစဉ်းငုံဈေးကဆက်ခိုင်းနေအောင် ဝယ်လိုအားက အထောက်အပံ့ပြုပေး နေလိမ့်မယ်" ဟု သူမကပြောကြားသည်။

ကုလားပဲခြမ်းနှင့် ပဲတီစိမ်းဈေးနှုန်းတွေ တည်ငြိမ်နေပါတယ်။ အစိုးရက ကုလားပဲနှင့်ပဲတီစိမ်း နှစ်မျိုးစလုံး အရန် သိုလှောင်ပေးထားတာ အလုံအလောက်ရှိနေလို့ ဈေးမတက်အောင် ထိန်းပေးထားတယ်" ဟု ပဲအမျိုးမျိုး သွင်းကုန်လုပ်ငန်းရှင် Vivek Agarwal က ပြောကြားသည်။

Source: [economictimes.indiatimes](https://www.economictimes.indiatimes.com)

<https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/4826-expecting-the-indian-bean-market-in-myanmar.html>

အာရှစပါး အထွက်နည်းမည်ဟု ခန့်မှန်း

အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ဗီယက်နမ်တို့တွင် ဆန်ထွက်ရှိမှုအပေါ် ထိခိုက်မှုရှိသဖြင့် အထွက်လျော့နည်းမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြသည်။ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ဗီယက်နမ်တို့တွင် ဆန်ထွက်ရှိမှုလျော့နည်းခြင်းနှင့် အရည်အသွေး ထိခိုက်ခြင်းဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ စားနပ်ရိက္ခာ ကုန်ဈေးနှုန်းများ စံချိန်တင်မြင့်တက်နေစဉ် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုကြောင့် စပါးသီးနှံများထိခိုက်ပျက်စီးမှုရှိနေသည်။

ယခုနှစ်တွင် ဂျုံ၊ ပဲပုပ်ပဲများ ဈေးနှုန်း အထွတ်အထိပ်ရောက်နေစဉ် ဆန်ဈေးနှုန်း အေးနေသည်။ စပါးရိတ်သိမ်းမှုရာသီ ပြီးဆုံးချိန်တွင် အာဖရိကနှင့်အာရှဝယ်လိုအားများ မြင့်တက်လာနေသည်။

အာရှမှ ထိပ်တန်းဆန်တင်ပို့ရောင်းချသည့် နိုင်ငံများတွင် ရာသီဥတု မျက်နှာသာမပေးသည်ကို ကြုံနေကြသည်။ ကမ္ဘာ့ ဆန်အများဆုံးတင်ပို့သော နိုင်ငံဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် စပါးစိုက်ဧကလျော့ကျသဖြင့် အထွက်နည်းလိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြသည်။

ကမ္ဘာ့အရေးအကြီးဆုံး အဓိကအစားအစာ ဆန်အထွက်နည်းခဲ့လျှင် စံချိန်တင်မြင့်မားနေသော စားသောက်ကုန် ကုန်ဈေးနှုန်းများ စံချိန်သစ်တင်အောင် ထပ်မံမြင့်တက်စေလိမ့်မည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂ နှစ်တာတွင် စပါးအထွက်ကောင်းနေခဲ့သည်။ ဆန်ပို့ကုန်လုပ်ငန်းများထံ လက်ကျန်ဆန်များလည်း များများ စားစားရှိနေခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ စားသောက်ကုန်များ ကုန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာနေသည့် စီးကြောင်းတွင် ဆန်က လိုက်ပါလာခြင်းမရှိခဲ့ချေ။ COVID-19 ကပ်ဘေး၊ ပစ္စည်းပေးပို့သည့် ကွင်းဆက်တွင် အနှောင့်အယှက်များဖြစ်ပေါ်နေခြင်း၊ ရုရှား-ယူကရိန်းပဋိပက္ခတို့ကြောင့် ဂျူ၊ ပြောင်း အစရှိသော ကောက်ပဲသီးနှံများ ဈေးမြင့်တက်သော်လည်း ပို့ကုန်ဆန်ဈေးနှုန်း များ သိသိသာသာ မြင့်တက်လာခြင်းမရှိခဲ့ချေ။

ကမ္ဘာ့စပါးထုတ်လုပ်မှု၏ ၉၀% သည် အာရှမှာ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ ရာသီဥတု မျက်နှာသာမပေး သည်ကိုကြုံနေသဖြင့် စပါးအထွက်လျော့ကျဖွယ်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကုန်သည်များနှင့်ဆန်းစစ်လေ့လာသူများက ဆန်ဈေးနှုန်း များ မြင့်တက်ဖွယ်ရှိသည်ဟု မှန်းဆကြသည်။ "ဆန်အဓိက တင်ပို့တဲ့နိုင်ငံတွေမှာ ထုတ်လုပ်မှုနိမ့်ကျမှုနဲ့အတူ ဆန်ဈေးတက် နိုင်တဲ့ အလားအလာရှိပါတယ်" ဟု National Australia Bank မှ စိုက်ပျိုးစီးပွား ဘောဂဗေဒပညာရှင် Phin Ziebell က ပြောကြားသည်။

ဖွံ့ဖြိုးဆဲကမ္ဘာမှ နိုင်ငံများတွင် စားနပ်ရိက္ခာဝယ်စားဖို့ ငွေကြေးတတ်နိုင်မှုအတွက် ကြီးမားသောစိန်ခေါ်မှုများ ကြုံနေကြ ရာ၌ ဆန်ဈေးနှုန်းမြင့်တက်လာခြင်းသည် ဘူးလေးရာဖရုံဆင့်ဖြစ်လိမ့်မည်ဟု Ziebell က ပြောကြားသည်။ ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း စပါးထုတ်လုပ်သည့် ၄ နိုင်ငံကို ကြည့်လျှင် အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် စပါးစိုက်သည့်ဒေသများတွင် ကွက်ကြားမိုးရွာသည်။ မိုးနည်း သဖြင့် စပါးမစိုက်ရသေးသည့် လယ်ဧကများ ကျန်ရှိနေသည်။

တရုတ်နိုင်ငံတွင် အပူလှိုင်း ရိုက်ခတ်သည်။ ပုံမှန်အားဖြင့် စပါးအထွက်များသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တွင် စပါးခင်းများ ရေလွှမ်းခံရသည်။ ဗီယက်နမ်တွင် ရိတ်သိမ်းချိန် မိုးဖျက်သဖြင့် စပါးအရည်အသွေးကျဆင်းသည်။ ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့မှ စီးပွားရေးပညာရှင် Shirley Mustafa က "ယခုနှစ်အစောပိုင်းမှာ စားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ စံချိန်တင်အဆင့်သို့ မြင့်တက်ရောက်ရှိခဲ့သော်လည်း ဆန်ဈေးနှုန်းက လက်လှမ်းမီနိုင်ဆဲဖြစ်နေခဲ့ပါတယ်။ အခု ကျွန်တော်တို့ အိန္ဒိယ၊ တရုတ်နှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်တို့ အပါအဝင် အဓိကဆန်ထွက်သည့် နိုင်ငံအချို့တွင် ရာသီဥတုနှင့်ဆက်နွယ်သော ဆုတ်ယုတ်မှုများ ကြုံနေရပါတယ်။ လာမယ့် ရက်သတ္တပတ်အနည်းငယ်အတွင်း အခြေအနေတွေ ကောင်းမလာဘူးဆိုရင် အထွက်နှုန်းလျော့ကျသွားနိုင်ပါတယ်"ဟု ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘာ့ကောက်နှံဈေးနှုန်းများသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြင့်တက်လာခဲ့သော်လည်း ဆန်ဈေးနှုန်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက အတက်မရှိခဲ့ချေ။ ယခု ဆန်ထုတ်လုပ်မှုပမာဏ လျော့ကျနိုင်ဖွယ်ဖြစ်နေသည်။ သို့သော် ဆန်လက်ကျန် များပြားနေသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ စပါးအများဆုံး ထွက်သည့် ပြည်နယ်များ ဖြစ်သည့် ဘီဟာ၊ ဥတ္တရပဒေသ၊ အနောက်ဘင်ဂေါ၊ ဂျခန် တို့တွင် ယခုစပါးစိုက်သည့် ရာသီတွင် မုတ်သုန်မိုး လုံလုံလောက်လောက်မရွာ၊ ၄၅% လျော့နည်းသည်။ ထို့အတွက်ကြောင့် စပါးစိုက်ဧရိယာ ၁၃% လျော့နည်းမည်။ ဆန်ထုတ်လုပ်မှု တန်ချိန် ၁၀ သန်း လျော့ကျမည်။ ယမန်နှစ်ထက် ၈% နည်းမည်ဟု အိန္ဒိယ ဆန်တင်ပို့သူများအသင်း All India Rice Exporters Association ဥက္ကဋ္ဌ B.V. Krishna Rao က ပြောကြားသည်။

လယ်သမားအချို့က စပါးမစိုက်ဘဲ ပဲမျိုးစုံနှင့် ဆီထွက်သီးနှံများကို စိုက်ပျိုးကြခြင်းကြောင့်လည်း စပါးစိုက်ပျိုးမှု ကျဆင်းသွား သည်ဟု Rao က ပြောသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ နွေစပါး စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုပမာဏသည် တစ်နှစ်တာ စပါး ထုတ်လုပ်မှုပမာဏ၏ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ရှိသည်။ "အိန္ဒိယမှာ ဆန်ထုတ်လုပ်မှုကျဆင်းတာ သေချာနေပြီ ဆိုတော့ အိန္ဒိယအစိုးရက ဘယ်လိုတုံ့ပြန်မလဲဆိုတာ မေးခွန်းထုတ်စရာပါ" ဟု မွန်ဘိုင်းအခြေစိုက် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းမှ ကုန်သည်တစ်ဦးကပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ဆန်နှင့် စပါး စုစုပေါင်း လက်ကျန်သည် တန်ချိန် ၅၅ သန်း ဖြစ်သည်။ လျာထားသည်မှာ တန်ချိန် ၁၃.၅၄ သန်းဖြစ်သဖြင့် လက်ကျန်အလျှံပယ်ဖြစ်နေသည်။ ထိုအချက်ကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်တွင် ဆန်ဈေးကျဆင်းနေခဲ့သည်။ အိန္ဒိယက စံချိန်တင် တန်ချိန် ၂၁.၅ သန်းကို ၂၀၂၁ တွင် တင်ပို့ခဲ့သည်။ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ ပါကစ္စတန်နှင့် အမေရိကန် ၄ နိုင်ငံတို့မှ တင်ပို့သည့် ဆန်တန်ချိန် စုစုပေါင်းထက်ကျော်လွန်သည်။ "ဒါပေမဲ့ အစိုးရက ပြည်တွင်းစားသောက်ကုန် ကုန်ဈေးနှုန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး အကဲခတ်တယ်။ အနည်းငယ် မြင့်တက်လာတာနဲ့ ပို့ကုန်ကန့်သတ်ချက်တွေကို ပြဋ္ဌာန်းပါတယ်" ဟု ကုန်သည်တစ်ဦးက ပြောသည်။

အိန္ဒိယအစိုးရက ပြည်တွင်း ဂျုံဈေးတက်လာသည့်အခါ ဂျုံတင်ပို့မှုကို ပိတ်ပင်လိုက်သည်။ များမကြာမီ သကြားဈေးနှုန်း တက်ရိပ်ပြလာသဖြင့် သကြားတင်ပို့မှုကို အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ တင်ပို့စေသည်။

ဗီယက်နမ်တွင် ရိတ်သိမ်းချိန်အတွင်း မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် စပါးအရည်အသွေး ပျက်စီးခဲ့သည်။ "စပါးရိတ်သိမ်းချိန်မှာ ဒီလောက်မိုးရွာတာ တစ်ခါမှမတွေ့ဖူးဘူး။ ပုံမှန်မဟုတ်တာပါပဲ" ဟု မဲခေါင်မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ Bac Lieu အခြေစိုက် အသက် ၅၀ အရွယ် လယ်သမား Tran Cong Dang က ပြောသည်။ "ဆယ်ရက်အတွင်းမှာပဲ စုစုပေါင်းတိုင်းထွာတဲ့မိုးရေချိန်က အရင်လ တစ်လလုံးစုစုပေါင်း မိုးရေချိန်နဲ့အတူတူပါပဲ" ဟု Dang က ပြောသည်။ ရေကြီးမှုကြောင့် သူစိုက်ပျိုးသည့် စပါးခင်း ၂ ဟက်တာ အထွက်နှုန်း ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ဆုံးရှုံးမည်ဟု သူကခန့်မှန်းထားသည်။

ကမ္ဘာ့ဆန်အများဆုံး စားသုံးသည့်နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာ့ဆန်အများဆုံး တင်သွင်းသည့်နိုင်ငံဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံသည် စပါး စိုက်ပျိုးသောဒေသများတွင် အပူလွန်ကဲမှုကြောင့် အထွက်နှုန်း ဆုံးရှုံးမှု ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။ အမေရိကန် စိုက်ပျိုးရေးဌာနမှ တရုတ်နိုင်ငံသည် ၂၀၂၂ - ၂၃ တွင် ဆန်တန်ချိန် ၆ သန်းအထိ စံချိန်တင် တင်သွင်းလိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ ယမန်နှစ်က တရုတ်နိုင်ငံသည် ဆန်တန်ချိန် ၅.၉ သန်း တင်သွင်းခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ဆန်စားသုံးမှုတွင် တတိယနေရာမှာ ရှိနေသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှာ ရေလွှမ်းမိုးမှုကြောင့် စပါးခင်းများ ပျက်စီး သည်။ ပြည်ပမှ ဆန်တင်သွင်းဖို့ ကုန်သည်များကို အစိုးရက တိုက်တွန်းနေသည်။ ဆန်သွင်းကုန်ခွန်ကို လျော့ပေါ့ ပေးထား သည်။

အိန္ဒိယမှလွဲ၍ အခြားနိုင်ငံများတွင် ဆန်စပါး ထုတ်လုပ်မှု လျော့ကျသည့် အတိုင်းအတာ အပြည့်အစုံ သိရှိနိုင်ဖို့မှာ လေ့လာ သုံးသပ်သူများ၊ အစိုးရဌာနများက နှစ်ကုန်ပိုင်းတွင်သာ ထုတ်ပြန်လေ့ရှိသော ထုတ်ပေးသည့်ဒေတာများကို စောင့်ရမည် ဖြစ်သည်။

Source: Reuters

<https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/food-livestock/item/4829-global-rice-supplies.html>

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက စက်သုံးဆီဆိုင်ရာစည်းကြပ်ကောက်ခံသည့်အခွန် (Petrol Tax) များ လျော့ချကောက်ခံမည့်အစီအစဉ်အား လွှတ်တော်သို့တင်ပြမည်

ကမ္ဘာ့အနှံ့အပြားတွင် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လျက်ရှိရာ နိုင်ငံအသီးသီးမှ အစိုးရတို့သည် နည်းလမ်းများစွာ အသုံးပြု၍ စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းမြင့်တက်မှုမရှိစေရေးနှင့် ဈေးနှုန်းသင့်တင့်စေရေး ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြရာ ဗီယက်နမ် နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် စက်သုံးဆီဆိုင်ရာ စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့် အခွန်အခ(Petrol Tax)များအား လျော့ချကောက်ခံ သွားမည့် အစီအစဉ်ကိုရေးဆွဲ၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စက်သုံးဆီဆိုင်ရာ စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့်အခွန်အခများ လျော့ချ ကောက်ခံမည့်အစီအစဉ်အား ခွင့်ပြုချက်ရရှိစေရန်လာမည့် အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် လွှတ်တော်အစည်း အဝေးသို့ တင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် စက်သုံးဆီလက်လီဈေးနှုန်းလျော့ချနိုင်ရေးအစီအစဉ်အား လွှတ်တော်သို့တင်ပြရန် အတွက် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ဇူလိုင်လ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။ အထူးသဖြင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် စက်သုံးဆီအပေါ် လက်ရှိစည်းကြပ်ကောက်ခံလျက်ရှိသည့် ယစ်မျိုးခွန် (Excise Tax)နှင့် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့် ထပ်ဆင့်တိုးတန်ဖိုးမြှင့်ခွန် (Value-Added Tax-VAT)တို့အား ဖြတ်တောက် လျော့ချခြင်း အစီအစဉ်အား သုံးသပ်တွက်ချက်စေရေးနှင့် အဆိုပါလျော့ချမှုကြောင့် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ (State Budget)အပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများအား စိစစ်သုံးသပ်သွားရေးတို့ကို ဂရုတစိုက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားရန် ညွှန်ကြားခဲ့ပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ လက်ရှိစက်သုံးဆီလက်လီဈေးနှုန်းစနစ်များတွင် စက်သုံးဆီတစ်လီတာဈေးနှုန်းအတွက် အခွန် အကောက် ၄ မျိုး လွှမ်းခြုံပင်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါအခွန်အကောက်များမှာ သွင်းကုန်အခွန် (Import Tax) ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊

ကုန်စည်နှင့်ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့် ထပ်ဆင့်တိုးတန်ဖိုးမြှင့်အခွန် (Value-Added Tax-VAT) ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ တစ်လီတာလျှင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကာကွယ်မှုဆိုင်ရာအခွန် (Environmental Protection Tax) ဗီယက်နမ်ဒေါ် ၁,၀၀၀ တို့ပါဝင်ပြီး ယစ်မျိုးခွန် (Excise Tax) အနေဖြင့် ဓါတ်ဆီအမျိုးအစားများဖြစ်ကြသည့် RON 95 အတွက် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ E5 အတွက် ၈ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် E10 အတွက် ၇ ရာခိုင်နှုန်း စည်းကြပ်ကောက်ခံလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရေနံနှင့် ဓာတုထွက်ကုန်ပစ္စည်းများကို အဆိုပါအခွန်များ စည်းကြပ်ကောက်ခံခြင်းတို့မှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတွင် ရေနံထွက်ကုန်ပစ္စည်းများအတွက် စုစုပေါင်း အခွန်အကောက်နှင့် အခြားကုန်ကျစရိတ် များသည် စက်သုံးဆီ လက်လီဈေးနှုန်း၏ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပါဝင်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ စက်သုံးဆီရောင်းဝယ်ဖြန့်ဖြူးရေးအသင်း (VietNa, Petroleum Association) ၏ အချက်အလက်များ အရ RON 95-III စက်သုံးဆီတစ်လီတာ၏ ဈေးနှုန်းတွင် အခွန်ဗီယက်နမ် ဒေါ် ၁၀,၀၀၀ နှင့် အခြားကျသင့်ငွေ ဗီယက်နမ် ဒေါ် ၁,၀၀၀ ထက်မနည်းပါဝင်ကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံရှိ ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် စီးပွားရေးနှင့်ထုတ်လုပ်မှု ပြန်လည် ကောင်းမွန်လာစေရန် စက်သုံးဆီဆိုင်ရာ အခွန်လျော့ပေါ့ပေးမှုအား စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိကြပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ လက်ရှိစက်သုံးဆီ မြင့်တက်မှုအခြေအနေသည် အနာဂတ်ကာလတွင် ဆက်လက်တည်ရှိ နေမည်လား ဆိုသည်ကို မခန့်မှန်းနိုင်ကြောင်းနှင့် ကုန်ဈေးနှုန်းဆိုင်ရာ အညွှန်းကိန်းများနှင့် ငွေကြေး ဖောင်းပွမှု ကြီးမားလာနိုင်သည့် အပေါ် ဖိအားများစွာရှိနေကြောင်း ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် Le Minh Khai က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ၎င်းအနေဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအား ဂရုတစိုက်စိစစ်တွက်ချက်ရန် ညွှန်ကြားထားပြီး အဆိုပါတွက်ချက်မှုအရ ပိုမိုလျော့ချနိုင်မည်ဆိုပါက စားသုံးသူဈေးဆန္ဒနှုန်း အညွှန်းကိန်း (Consumer Price Index) အပေါ် ကြီးမားသည့် သက်ရောက်မှုများမရှိစေရန် ရှောင်ရှား၍ စက်သုံးဆီအား စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့် အခွန်များဖြစ်သည့် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုအပေါ် စည်းကြပ်ကောက်ခံသည့် ထပ်ဆင့်တိုးတန်ဖိုးမြှင့်အခွန် (Value-Added Tax-VAT) နှင့် အထူးစားသုံးခွန် (Consumption Tax) များကို ပိုမိုလျော့ချကောက်ခံ ပေးသွားရန် ညွှန်ကြားထားပါသည်။

စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းကျဆင်းသွားစေရေး ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေမှုမှ ကာကွယ်ရန် စီမံပြုလုပ်ထားသည့် စက်သုံးဆီ (Unleaded Petrol) အတွက် နိုင်ငံတော်မှ အထူးအခွင့်အရေးပေးထားသော သွင်းကုန်အခွန် (Most Favoured Nation-MFN Tariff) အား လက်ရှိစည်းကြပ်ကောက်ခံသည့်နှုန်းထား ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းသို့ လျော့ချကောက်ခံသွားရန် အဆိုပြုတင်ပြထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအစိုးရသည် ရေနံနှင့် ဓာတုထွက်ကုန်ပစ္စည်းများအတွက် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ လက်ရှိအချိန်တွင် MFN tariff ကို ၇ ရာခိုင်နှုန်း စည်းကြပ်ကောက်ခံလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အချက်အလက်များအရ စက်သုံးဆီသည် ထုတ်လုပ်မှု၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လှုပ်ရှား လည်ပတ်မှုနှင့် လူတို့၏ လူမှုဘဝတွင် အရေးပါသည့် မဟာဗျူဟာအရ မရှိမဖြစ်လိုအပ်သော ကုန်ပစ္စည်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိစက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများမြင့်တက်ခြင်းနှင့် စက်သုံးဆီထောက်ပံ့မှု ပြတ်တောက်ခြင်းသည် ထုတ်လုပ်မှုနှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းသုံးကုန်ကျစရိတ်များအပါအဝင် လူတို့၏သုံးစွဲမှုအပေါ် ကြီးမားသောအကျိုးသက်ရောက်မှုကို ဖြစ်ပေါ် စေကြောင်း၊ စက်သုံးဆီထောက်ပံ့မှု ပြတ်တောက်ခြင်းသည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုများကို နှေးကွေးသွားစေနိုင်ကြောင်း ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားပါသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် နိုင်ငံတွင်းသို့ ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းစေမှုမှ ကာကွယ်ရန် စီမံပြုလုပ်ထားသည့် စက်သုံးဆီ (Unleaded Petrol) ကို တင်သွင်းမှုမရှိကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့အနေဖြင့် ရေနံနှင့်ဓာတုထွက်ကုန်ပစ္စည်းများအတွက် MFN Tariff ကို မပြောင်းမလဲထားရှိရန် အဆိုပြုတင်ပြထားကြောင်း ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောကြားပါသည်။

အခွန်လျော့ချခြင်းဆိုင်ရာအဆိုပြုချက်သည် ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းများကိုလျော့ကျစေရန် တစ်ခုတည်းသော ရွေးချယ်ပိုင်ခွင့်နည်းလမ်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး လာမည့်အောက်တိုဘာလတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးအထိ မစောင့်ဆိုင်းသင့်ဟု ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဝေဖန်ပြောဆိုထားကြောင်းနှင့် လွှတ်တော်အနေဖြင့် အထူးကိစ္စရပ်တစ်ခု အဖြစ် ချက်ချင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်သင့်သည်ဟုလည်း Le Minh Khai ကပြောကြားပါသည်။

ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရအဆိုပါအဆိုပြုတင်ပြချက်အား အောက်တိုဘာလလွှတ်တော်သို့ တင်ပြရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံဘာလရောက်မှသာ အခွန်လျှော့ပေါ့ခြင်းကိစ္စရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု ဟန့်ငြင်းစီးပွားရေးနှင့်နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ ကထိကဖြစ်သူ Nguyen Ngou Yu က ပြောကြားခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းများမြင့်တက်လျက်ရှိသကဲ့သို့ ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှု ဈေးနှုန်းများသည်လည်း အဆမတန်မြင့်တက်လျက်ရှိသည်ဟု ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

(ပြည့်ဖြိုးအောင်၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန)

Source: Viet Nam News

<https://myantrade.gov.mm/article/category/international-news>

တရုတ်ပြည်တွင်း ပဲပုပ်ဈေးကွက် ဇူလိုင်လတွင်းအားပျော့



<https://www.foodindustrydirectory.com.mm>

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် တရုတ်ပြည်တွင်းပဲပုပ်ဈေးကွက်သည် တစ်တန်လျှင် ၆,၁၀၀ ယွမ်ခန့်သာရှိသော ဈေးကွက်အတွင်း အတက်အကျအနည်းငယ်ဖြင့် အားနည်းပြီး တည်ငြိမ်ခဲ့ကြောင်း ယခုလအစတွင် ပြည်တွင်းပေါက်ဈေးမှာ တစ်တန်လျှင် ၆,၁၆၄ ယွမ်ဖြစ်ကြောင်း ဇူလိုင် ၂၆ ရက်တွင် ပြည်တွင်းဈေးကွက် ပျမ်းမျှဈေးသည် တစ်တန်လျှင် ၆,၁၂၅ ယွမ်ဖြစ်ပြီး ၀.၁၉ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း SunSirs ၏ စောင့်ကြည့်လေ့လာသည့် အချက်အလက်အရ ဖော်ပြထားပါသည်။

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လမှစတင်၍ ယင်းထွက်ကုန်များ ဝယ်လိုအား ဆက်လက်ကျဆင်းလာကာ ပြည်တွင်းဈေးကွက်မှာ အားပျော့ပြီး ပဲပုပ်အသစ်များ ကြီးထွားလာချိန်၌ ပဲပုပ်ဟောင်း ရောင်းလိုအား လျော့ကျလာကာ နိုင်ငံပိုင် လေလံဈေးကွက်တွင် အရောင်းအဝယ် ကျဆင်းပြီး ပြည်တွင်းပဲပုပ်ဈေးကွက်မှာ ဆက်လက်တည်ငြိမ်လျက်ရှိကြောင်း ဇူလိုင်လလယ်တွင် နိုင်ငံတော်အရန် လေလံရောင်းချမှုနှုန်းမှာ အလွန်နည်းပြီး အရောင်းအဝယ်သမားများက ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရန် သတိထားခဲ့ကြကြောင်း ပြည်တွင်းဈေးကွက်မှာ သိသိသာသာကျဆင်းသွားပြီး ပဲဈေးကွက်မှာ ပျော့ပြောင်း၍ ခန့်မှန်းရန်ခက်ခဲနေကြောင်း ယခုလကုန်တွင် ပြည်တွင်းဈေး အပြောင်းအလဲနည်းသဖြင့် ကုန်သည်များတင်ပို့ရောင်းချကြကြောင်း အတက်အကျအနည်းငယ်သာရှိကြောင်း ယင်းထွက်ကုန်များ ဝယ်လိုအားမှာ အပြောင်းအလဲနည်းနေပြီး terminal ဝယ်လိုအား တိုးတက်လာရန်ခက်ခဲကြောင်းနှင့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်သည် အနာဂတ်တွင် အားနည်းနေဦးမည်ဟု SunSirs ၏ စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန် လေ့လာဆန်းစစ်သူက သုံးသပ်ထားပါသည်။

Source: SunSirs: Domestic Soybean Market Was Weak in July

<https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/cuisine/chinese/item/4814-china-soybean.html>

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ Fruit Juice လုပ်ငန်းဈေးကွက်



<https://www.foodindustrydirectory.com.mm>

ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ သစ်သီးအချိုရည် (Fruit Juice) လုပ်ငန်းသည် စားသောက်ကုန် လုပ်ငန်းများအနက် အရေးပါသော လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော်အတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိနေသော လုပ်ငန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ နှစ်စဉ်အရောင်းဝင်ငွေများသည် ၁၉၅၀ ခုနှစ်တွင် ယူရို (၀.၀၂၆) ဘီလီယံမှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ယူရို (၃.၀၉) ဘီလီယံသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းပေါင်း(၃၁၁)ခု ရှိကာ လုပ်သားဦးရေ (၇၅၀၀) ခန့်က သစ်သီးဝလံ ဟင်းသီးဟင်းရွက် တန်ချိန်ပေါင်း (၈၀၀၀၀)မှ စုစုပေါင်း လီတာ ၃.၀၆ ဘီလီယံကို ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပါသည်။

ဂျာမန်စားသုံးသူများသည် သစ်သီးအချိုရည်နှင့် ဖျော်ရည်စုံ (Fruit Juice and nectar) များစွာ သောက်သုံးလေ့ရှိကြပြီး လူတစ်ဦးချင်း စားသုံးမှုအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် ၂၈.၅ လီတာ ရှိပါသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံတွင် လူတစ်ဦးချင်းစားသုံးမှု (၂၂.၈) လီတာနှင့် ပိုလန်နိုင်ငံ တွင်(၂၁.၉) လီတာရှိပါသည်။

Fruit Juice များအနက် ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် လိမ္မော်ရည်နှင့် ပန်းသီးဖျော်ရည်များမှာ လူကြိုက်အများဆုံးဖြစ်ပြီး တစ်ဦးချင်း သောက်သုံးမှု (၆.၉)လီတာနှင့် (၅.၆)လီတာ အသီးသီးရှိကြပါသည်။ အခြားအမျိုးအစားများဖြစ်သည့် Multivitamin fruit juice၊ စပျစ်သီးနှင့် နာနတ်သစ်သီးအချိုရည်များကိုလည်း သောက်သုံးမှုရှိကြပါသည်။ ပြန်လည်အသုံးပြုနိုင်သော ပုလင်းခွံ များကို အသုံးပြုသည့်စနစ်ကို ကျင့်သုံးပါသည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါ ဖြစ်ပွားသည့်ကာလအတွင်း Fruit Juice သောက်သုံးသူများ ယခင်ကထက် ပိုမိုများပြားလာခဲ့ပြီး သဘာဝအတိုင်း ထုတ်လုပ်ထားသော အချိုရည်များကို ပိုမိုကြိုက် နှစ်သက်ကြပါသည်။

Association of the German Fruit Juice Industry (VdF) သည် Fruit and vegetable Juice/ nectar ထုတ်လုပ်သည့် လုပ်ငန်းများ အကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအဆင့် လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနေပြီး လုပ်ငန်း ပေါင်း(၁၈၅) ခုကို တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကာ (၁၄၁)ခုကို ဒေသအလိုက် အသင်းအဖွဲ့ (၄) ခုမှတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက် လုပ်ကိုင်ပါသည်။

VdF ၏ Recipe session က အဖွဲ့ဝင်ကုမ္ပဏီများအတွက် အချိုရည်နှင့် ဖျော်ရည်အရသာပိုင်း၊ အချိုပွဲ၊ အသုပ်၊ ကော့တေးလ် စသည်တို့အတွက် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုများ ပေါင်းစပ်ကာ ပြင်ဆင်သင့်သည့် recipe အသစ်များကို အကြံပြုပံ့ပိုး ပေးပါသည်။ VdF သည် European fruit juice association (AIJN)နှင့် International Federation of Fruit Juice Producers (IFU) တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကာ သစ်သီးအချိုရည်နှင့်ဖျော်ရည်များ အရည်အသွေးမြင့်မားရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

AIJN နှင့် အီးယူအဖွဲ့ဝင်များသည် ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် သစ်သီးအချိုရည်၊ ဖျော်ရည်များအတွက် တစ်ပြေးညီအရည်အသွေး ထိန်းသိမ်းမှု စနစ်တစ်ခုအနေဖြင့် European Fruit Juice Control System (EQCS) ကို စတင်တည်ထောင်၍ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် European Fruit Juice Control System (EJCS) အမည်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လျက် ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် သစ်သီးဝလံဟင်းသီးဟင်းရွက်များ ပေါကြွယ်ဝခြင်းကြောင့် အရည်အသွေးမီအချိုရည်နှင့် ဖျော်ရည်များ ထုတ်လုပ်တင်ပို့ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပို့ကုန်ဝင်ငွေတိုးမြှင့်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

Source: <https://www.fruchtsaft.de>

<https://www.foodindustrydirectory.com.mm/food-industry/fruits-vegetables/item/4831-the-fruit-juice-industry-market-in-germany.html>

STOCK EXCHANGE (16.8.2022)



Search...

- Home
- About YSX
- Main Board (MB)
- Pre-Listing Board (PLB)

Home > Main Board > Market Data > Stock trading data

Stock trading data

As of 16th Aug. 2022

Stock trading

Name	Code	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume	Trading value (MMK)	No. of listed shares	Market Cap. (mil MMK)
FMI	00001	6,900	-100	-1.43%	7,000	7,000	6,900	95	655,800	33,109,694	228,457
MTSH	00002	2,450	+0	+0.00%	2,450	2,450	2,450	277	678,650	38,929,150	95,376
MCB	00003	6,900	+0	+0.00%	6,900	6,900	6,900	1	6,900	10,400,986	71,767
FPB	00004	18,000	+0	+0.00%	18,000	18,000	18,000	84	1,512,000	2,472,053	44,497
TMH	00005	2,300	-50	-2.13%	2,300	2,300	2,300	244	561,200	12,823,224	29,493
EFR	00006	2,300	+0	+0.00%	2,300	2,300	2,300	0	0	19,977,223	45,948
AMATA	00007	5,000	+0	+0.00%	5,000	5,000	5,000	0	0	10,497,598	52,488

Market summary

As of 16th Aug. 2022

Today's summary

Index name	Close	Change	% Change	Open	High	Low	Trading volume (shares)	Trading value (MMK)	No. of listed companies	Market Cap. (mil MMK)
MYANPIX	326.52	-2.28	-0.69%	328.80	328.80	326.52	701	3,414,550	7	568,026

Index chart



Market Overview

Main Board

As of 1:00 pm, 16th Aug. 2022

MYANPIX	326.52
	▼ 2.28
Total Volume (shares)	701
Total Value (MMK)	3 mil
Listed Company	7
Market Cap. (MMK)	568,026 mil

Name	Code	Price	Change
FMI	00001	6,900	▼ 100
MTSH	00002	2,450	▲ 0
MCB	00003	6,900	▲ 0
FPB	00004	18,000	▲ 0
TMH	00005	2,300	▼ 50
EFR	00006	2,300	▲ 0
AMATA	00007	5,000	▲ 0